

INFLUENZA SURVEILLANCE

PAPUA NEW GUINEA. - Influenza A virus was isolated from sporadic cases in December 1982 and during localized outbreaks in January 1983. All cases were in children, aged from 2 months to 15 years. Seven strains further investigated in the WHO Collaborating Centre for Reference and Research on Influenza in London, were characterized as A/Philippines/2/82(H3N2)-like.

ROMANIA (5 May 1983). - ¹ The incidence of acute respiratory and influenza-like illness continued to increase all over the country during the first half of March. Sporadic cases and localized outbreaks of influenza were reported in institutions and among the general population, affecting mainly children, adolescents and young adults. Apart from the previously reported 2 isolates of influenza B virus only influenza A(H3N2) virus has been isolated.

USSR (25 April 1983). - ¹ The incidence of acute respiratory and influenza-like illness has decreased and reached levels which are normal for the season in most cities under surveillance in April. Apart from a few isolates of influenza B, only influenza A(H3N2) virus, preliminary characterized as A/Philippines/2/82-like were isolated during March-April 1983.

¹ See No 11, 1983, p 83.

SURVEILLANCE DE LA GRIPPE

PAPOUASIE-NOUVELLE-GUINÉE. - Le virus grippal A a été isolé chez des cas sporadiques en décembre 1982 ainsi qu'au cours de flambées localisées en janvier 1983. Il s'agissait dans tous les cas d'enfants âgés de 2 mois à 15 ans. Sept souches examinées plus à fond par le Centre collaborateur OMS de référence et de recherche sur la grippe, de Londres, ont été reconnues analogues à A/Philippines/2/82(H3N2).

ROUMANIE (5 mai 1983). - ¹ L'incidence des affections respiratoires aiguës et du syndrome grippal a continué à augmenter dans tout le pays au cours de la première quinzaine de mars. On signale des cas sporadiques ainsi que des flambées localisées dans divers établissements ainsi que parmi la population générale; il s'agit principalement d'enfants, d'adolescents et de jeunes adultes. A part 2 isolements déjà signalés de virus grippal B, seul le virus A(H3N2) a été isolé.

URSS (25 avril 1983). - L'incidence des affections respiratoires aiguës et du syndrome grippal a diminué pour revenir en avril à son niveau normal pour la saison dans la plupart des villes sous surveillance. A part quelques isolements de virus grippal B, seul le virus A(H3N2), qu'une caractérisation préliminaire a permis d'identifier à la souche A/Philippines/2/82, a été isolé en mars et avril 1983.

¹ Voir N° 11, 1983, page 83